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Verslag Overlegorgaan NPZK d.d. 3 december 2021 

Verslag Overlegorgaan 
Nationaal Park Zuid-Kennemerland 
d.d. 3 december 2021

Aanwezig Afwezig 
Dhr. C. Roem (voorzitter) 
Dhr. H. Wijkhuisen – Vice voorzitter (gemeente 
Bloemendaal) 
Mw. S. van Wesemael (PWN)  
Dhr. R. Berkhout (gemeente Haarlem) 
Mw. A. Slettum (PNH) 
Dhr. B. Diepstraten (gemeente Velsen) 
Mw. S. Scheffer (notulist) 
Mw. R. Tienkamp (SBB)  
Dhr. A. Pander (Natuurmonumenten)  
Mw. P. Schut (IVN) 
Mw. E. Verheij (gemeente Zandvoort, t/m agendapunt 
5)  
Mw. M. Holland (PWN) 
Dhr. J. van Herk (projectleider LNV subsidie)  
Mw. M. Kuipers (PWN, t/m agendapunt 3) 
Mw. G. Pellinkhof (IVN) 
Mw. S. Greeuw (NPZK) 

Bijlagen 
Geen 

Kopie aan 
Adviescommissie NPZK 

1. Opening en vaststelling agenda
Dhr. Roem opent als voorzitter de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Er zijn geen afwezigen. 
In verband met de aangescherpte coronamaatregelen vindt het overleg via Teams plaats.
De agenda wordt zonder wijzigingen vastgesteld.

2. Mededelingen en ingekomen stukken
Dhr. Roem heet Sandra Greeuw hartelijk welkom. Zij is per 1 januari 2022 de nieuwe secretaris NPZK. Zij en
de leden van het OO stellen zich kort aan elkaar voor.

Dhr. Roem meldt dat hij op 2 december jl. het platformoverleg van samenwerkingsverband nationale parken
(SNP) heeft bijgewoond. Hierin werd gesproken over de nieuwe visie op het Nationale Parkenbureau en de
merkidentiteit van de nationale parken. De gedeputeerde van de provincie Flevoland Michiel Rijsberman is
interim voorzitter van dit overleg. Er is nog geen bericht over het openstellen van de vacature voor voorzitter.

Dhr. Roem meldt een drietal voornemens voor inkomende werkbezoeken:
• Hij heeft een gesprek gevoerd met de commissiegriffier van de statencommissie natuur van PNH,

Susanne Neeskens. Zij heeft gevraagd om een programma en datumvoorstel voor het bezoek van de
statenleden aan het NPZK. Dhr. Roem bereidt dit voor in afstemming met mevr. Holland en mevr.
Pellinkhof en hij houdt mevr. Slettum op de hoogte van de stand van zaken. Daarnaast wordt de opzet
ook gebruikt voor een gezamenlijk werkbezoek van nieuwe raadsleden naar aanleiding van de
gemeenteraadsverkiezingen van maart 2022.

• De directeur van ProRail Noord Holland, Harro Homan, wordt uitgenodigd voor een bezoek, in bijzijn van
de directeur NS. Mevr. Schut wordt meegenomen in de uitnodiging in verband met het programma
buitenpoorten vanuit IVN en PNH.

• Hendrik Oosterveld, de Nederlandse afgevaardigde bij stichting Europarc brengt in 2022 een
werkbezoek.

Dhr. Roem licht toe dat in de vergadering van het stichtingsbestuur zojuist is afgesproken om vanwege de 
stagnerende voortgang half februari met Erik Lievers van DGP contact op te nemen om te informeren wat de 
stand van zaken is ten aanzien van de compenserende maatregelen.  

Dhr. Wijkhuisen merkt op dat er sprake is van onrust over de duinzone bij Vogelenzang en Santpoort-Noord 
vanwege effectuering van beleid van PNH dat dertig jaar geleden in gang is gezet. In de gemeenteraad van  
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Bloemendaal is een motie aangenomen dat niet onteigend moet worden. Dhr. Diepstraten geeft aan dat ook in de 
gemeente Velsen eenzelfde motie is aangenomen. Het proces vanuit de provincie omschrijft hij als onhandig en voor 
het gemeentebestuur lastig. Dit is ook aan PNH teruggekoppeld en de actie ligt nu daar.  
Hij wijst op het voorbeeld van Spaarnwoude waar in goede synergie de agrariërs zorgvuldig met het gebied omgaan. 
Goed betrekken van elkaar is belangrijk om tot een oplossing te komen.   

Mevr. Schut licht in aanvulling op de punten van dhr. Roem toe dat IVN ook lid is van Stichting Europarc. IVN 
bespreekt met hen op welke manier best practices uit de parken voor heel Europa kunnen worden ontsloten. Dit 
bespreekt zij op een ander moment ook graag met de OO leden. Dhr. Roem geeft aan dat het goed is als zij ook 
aansluit bij het bezoek van Hendrik Oosterveld. Ook mevr. Van Wesemael en dhr. Wijkhuisen zijn hierbij aanwezig. 

Mevr. Tienkamp meldt dat SBB benaderd is door PNH met de vraag of belangstelling bestaat voor het overnemen 
van de aandelen van recreatie Noord-Holland, de uitvoeringsorganisatie die werkzaam is voor alle recreatieschappen. 
Dit betekent dat een due dilligence traject wordt gestart om deze mogelijkheid te verkennen. Inhoudelijk sluit dit goed 
aan en het zou betekenen dat SBB als uitvoerder ook in andere gebieden actief kan zijn. 

3. Update Projectplan op weg naar toekomstbestendig NPZK
De heer Van Herk geeft aan de hand van een presentatie een toelichting op de stand van zaken van het projectplan.
Mevr. Holland, mevr. Kuipers en mevr. Pellinkhof vullen specifieke  onderdelen aan.
Het concreter maken van de vijf overkoepelende programma’s uit het projectplan en het leggen van accenten leiden
tot tien activiteiten.

Westelijk Tuinbouwgebied  
Dit project heeft betrekking op de verbinding van NPZK naar de binnenduinrand. De aanpak start met het afstemmen 
van het bestuurlijk draagvlak en vervolgens een uitwerking met de beheerders om te komen tot een bestuurlijke 
overeenkomst. Vervolgens vinden de gesprekken met diverse partijen uit het gebied plaats. Momenteel vindt de 
ambtelijke verkenning van de huidige opgaven en toekomstige mogelijkheden plaats.  
Een landschapsarchitect is ingehuurd om dit proces te begeleiden. Dhr. Berkhout voegt toe dat het een zorgvuldig en 
logisch proces is met een duidelijke aanleiding. Het westelijk tuinbouwgebied gaat idealiter een voorportaal worden 
voor het NPZK dat zowel het NPZK als de verbinding met de stad meer kan versterken.  

Verbindingszone Spaarnwoude  
De inzet van dit project is een kwalitatief hoogwaardige verbinding. Ook hier wordt de aanpak gekozen om eerst 
gezamenlijk de opgaven en de richting te bepalen. Vanuit het NPZK wordt het proces georganiseerd en een 
ontwerper wordt ingehuurd om het inhoudelijk te begeleiden.   
Dhr. Diepstraten voegt toe dat in het uitvoeringsprogramma visie Spaarnwoude Park 2040 ook nadrukkelijk de 
verbinding is vastgesteld. Het is een mooie ontwikkeling dat samen met veel enthousiasme hieraan wordt gewerkt. 

Vergroening paardenhouderij  
De achtergrond van dit project is het betrekken van de verschillende partijen om de kwaliteit van het landschap en de 
natuur te verbeteren en recreatie goed in te passen. Dit sluit aan op de kern van NPZK 2.0. Er is gekozen voor het 
eerst uitvoeren van een studie om deze achtergrond goed uit te werken en vervolgens het uitvoeren van een pilot met 
een ondernemer.   

Gebiedsfonds Zuid-Kennemerland 
Onderzocht wordt of het bestaande Duinenfonds doorontwikkeld kan worden tot een gebiedsfonds om betrokkenheid 
van bewoners en de maatschappij te vergroten. 
Mevr. Holland licht toe dat bij de vergaderstukken een plan van aanpak is meegestuurd. Vanuit de ervaringen met het 
Duinenfonds dat moeilijk van de grond komt, het voorbeeld van het park Drentsche Aa en de vragen die worden 
gesteld naar de mogelijkheden voor het doen van een donatie gaat onderzocht worden of een gebiedsfonds mogelijk 
is. Hierbij is helder dat dit activiteiten van NM en SBB raakt en het is dan ook zeker niet bedoeld als concurrentie 
daarvoor. Mevr. Schut geeft aan het heel belangrijk te vinden dat helder is waar mensen hun geld aan doneren en in 
de uitwerking goed te willen terugzien wat precies van de partners gevraagd wordt en wat deze ontwikkeling 
betekent. Ze merkt op dat in andere parken ook ervaring is met dergelijke fondsen en stichtingen. Mevr. Holland geeft 
aan dat het plan van aanpak voorziet in de behoefte om een concretere uitwerking en dat haar verzoek voor een 
duidelijke labeling van de middelen meegenomen wordt.   

Regionaal bezoekersmanagement
Dit project richt zicht erop om vanuit de regio te kijken naar de doelgroepen en de gebieden en te bespreken welke 
activiteiten in welke mate waar gewenst zijn. Doel hiervan is het kunnen creëren van een gezamenlijk duurzaam 
recreatiegebied dat bijdraagt aan een kwalitatief hoogwaardige beleving en bijdraagt aan kwaliteit van natuur, 
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landschap en cultuurhistorie. Ook hierbij staat de aanpak waarbij allereerst gezamenlijk de gezichtspunten worden 
besproken centraal.  
Mevr. Kuipers licht toe dat het gesprek op een gestructureerde manier gestart wordt om een gezamenlijke inzet te 
kunnen bepalen op basis waarvan vervolgens het gesprek met allerlei belanghebbenden kan worden gevoerd. De 
globale planning is om in het voorjaar het gezamenlijke deel uit te werken zodat in het najaar de verbreding kan 
plaatsvinden.  
Mevr. Verheij merkt op dat het thema heel regionaal wordt opgepakt en dat eerder ook is gesproken over het sturen 
van bezoekersstromen binnen het NPZK. Ze stelt de vraag hoe dit op elkaar aansluit. Mevr. Kuipers licht toe dat het 
nog steeds de bedoeling is om ook gezamenlijk te spreken over het verbeteren van het bezoekersmanagement 
binnen het park. Vanuit de AC wordt gestart met het beantwoorden van de belangrijke vraag voor wie het park er is, 
welke behoefte er is en hoe hierop kan worden ingespeeld. Dit is belangrijk om eerst intern te bespreken. 
Tegelijkertijd wordt wel inspiratie uit de buitenwereld hierin meegenomen.  
Op de opmerking van dhr. Wijkhuisen dat het betrekken van kennis uit de gedragwetenschap nuttig is en zijn vraag 
hoe de beschikbare €25.0000 wordt besteed, licht mevr. Kuipers toe dat het bedrag bedoeld is voor inhuur van 
specialistische ondersteuning voor het proces met externe partijen. Het verdiepen in de doelgroepen wordt onder 
meer gedaan met behulp van onderzoek door studenten uit het hbo. Mevr. Schut sluit zich bij de opmerking van dhr. 
Wijkhuisen aan en adviseert om vanaf het begin de gedragswetenschap te betrekken om ook vanuit een andere 
invalshoek over de probleemstellingen na te denken. 
Mevr. Holland merkt op dat inmiddels ook gewerkt wordt met leefstijlen en dat aan de hand van die profielen van 
bezoekers goed onderzocht kan worden wat bij het NPZK past.   
Dhr. Diepstraten wijst op het belang van het goed toelichten van het waarom van het bezoekersmanagement en een 
goede monitoring. Hij verwijst daarbij naar de activiteiten van de recreatieschappen. Mevr. Kuipers licht toe dat de 
monitoring onderwerp van overleg is met PNH. Het NPZK is een van de gebieden in Nederland die veel inzicht 
hebben in de draagkracht (drukte en ecologisch) en is ver op het gebied van monitoring. Zij geeft aan de OO leden 
meer mee te zullen nemen in de beschikbare informatie. 
Dhr. Berkhout adviseert om de verbinding die middels hem en dhr. Diepstraten op bestuurlijk niveau met 
Spaarnwoude bestaat te benutten en doet mevr. Kuipers de suggestie om in overleg met de procesmanager een 
volgend overleg van het algemeen bestuur te benutten voor het geven van een presentatie zodat het bestuur van het 
recreatieschap betrokken is. 
Naar aanleiding van de informatie van dhr. Pander over landelijke ontwikkelingen m.b.t. bezoekersmanagement merkt 
dhr. Roem op dat het wellicht ook een interessante mogelijkheid is om dit thema toe te lichten bij het 
samenwerkingsverband nationale parken.   

Duintuinen
De inzet van dit project is om uit de drie gemeenten bewoners meer te betrekken en te faciliteren op de thema’s 
biodiversiteit en klimaatadaptatie. In verband met het thema regenwaterbeheer wordt onderzocht of het 
hoogheemraadschap Rijnland betrokken kan worden.  
Mevr. Pellinkhof licht als projectleider toe dat het afgelopen jaar een verkenningsjaar is geweest. De eerste reacties 
op het concept zijn heel enthousiast. Het streven is om in het weekend van 19 en 20 maart 2022 de kick-off van de 
duintuinencampagne te organiseren in de eerste voorbeeldtuin aan de Zeeweg. Het zgn. Duintuinpakket wordt 
samengesteld met tuincentra en kwekers en promotiemateriaal hiervoor wordt voorbereid. De gemeente Bloemendaal 
is heel actief betrokken. Contacten uit de andere gemeenten ontvangt zij graag en zij verzoekt om het onder de 
aandacht te brengen. Met een laagdrempelige invulling wordt beoogd zo veel mogelijk mensen te betrekken en ook 
diegenen te prikkelen die (nog) geen groene achtergrond hebben. Vanaf april worden middels bewonersavonden met 
interessante sprekers belangstellenden actief betrokken om hen te inspireren en toe te lichten wat de bedoeling is. 
Om de deadlines in het voorjaar te halen, wordt momenteel hard gewerkt en daar waar nodig zal zij tussentijds 
hierover informeren.  
De suggestie van mevr. Greeuw om televisietuinier Lodewijk Hoekstra te betrekken, wordt onderzocht.  
Dhr. Berkhout geeft de namen van de contactpersonen voor de gemeente Haarlem door.  
Mevr. Verheij licht toe dat in Zandvoort een biodiversiteitsweek plaatsvindt en zorgt voor het delen van de 
contactgegevens van de betrokken medewerker.  

Regio gerichte communicatie: komt aan de orde bij het agendapunt communicatie & educatie.  
Educatie nieuwe stijl: wordt nog uitgewerkt. 
Onderzoek natuur: er worden enkele activiteiten in gang gezet, maar het heeft op dit moment geen prioriteit.  
Inventarisatie cultuurhistorie: er worden enkele activiteiten in gang gezet, maar het heeft op dit moment geen 
prioriteit. 
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4. Communicatie & Educatie
Evaluatie beleefweek: mevr. Pellinkhof licht toe dat de evaluatie informatief bij de vergaderstukken is gedeeld. In
voorbereiding op volgend jaar wordt strikter gekeken naar welke activiteiten waar en op welke manier kunnen worden
aangeboden. De betrokken ondernemers waarderen de beleefweek, alle citymarketeers zijn goed op de hoogte en
het is merkbaar dat er meer regionale verbondenheid is. Dit sluit heel goed aan bij de regionale communicatielijn en
er is zelfs het idee geopperd om een regionale beleefweek te organiseren.

Mevr. Pellinkhof licht toe dat de analyse van de basiscommunicatie is toegestuurd. Er is een stijgende lijn zichtbaar 
voor alle communicatiekanalen. Het komende jaar wordt nog meer ingezet op het hanteren van strakke lijnen voor de 
communicatie, het naar voren laten komen van de merkidentiteit en de iconen en de verbetering van de wandelsite 
zodat deze biedt wat de bezoekers van de website zoeken. Ze geeft ter afronding aan heel trots te zijn op de 
samenwerking van het afgelopen jaar. 

Mevr. Holland merkt op dat afgesproken is om een interne nieuwsbrief op te zetten om de leden van het OO en de 
AC op regelmatige basis ook tussen de vergaderingen door te informeren.  

5. Financiën
Mevr. Holland – die tijdelijk de financiële secretariswerkzaamheden heeft overgenomen- licht toe dat de
voortgangsrapportage aan LNV het uitgangspunt is geweest voor het opstellen van het bestedingenplan. Het
subsidiebedrag bedraagt voor een periode van drie jaar €284.000. De bijbehorende cofinanciering bestaat uit een
deel inzet vanuit PNH waarvoor per kwartaal een urenverantwoording wordt ingediend. €151.000 is afkomstig uit
andere bronnen. De subsidie van LNV mag alleen voor planvorming worden gebruikt en het andere deel kan derhalve
bestaan uit out-of-pocket kosten of in-kind uren van partners. Dit betekent dat hiervoor om een rapportage kan
worden gevraagd vanwege de verantwoording aan de subsidieverstrekker.
Het budget voor 2022 is opgebouwd uit de reguliere activiteiten en NPZK 2.0. en opgesplitst over de verschillende
financieringsbronnen zodat zicht ontstaat op welke middelen waarvoor worden ingezet. De inzet van de LNV
middelen komt overeen met de inhoudelijke opzet (voorbereiding in 2021, uitrol planvorming in 2022 en afronding en
verdere planvorming in 2023).
Op de vraag van mevr. Schut of in dit budget ook de LNV middelen zijn opgenomen die IVN ontvangt voor het
inzetten van een coördinator, licht mevr. Holland toe dat dergelijke kosten en uren niet in het budget zijn opgenomen.
De extra uren op basis van de LNV subsidie voor NPZK 2.0 zijn wel onderdeel van het budget.
Op navraag van dhr. Roem licht zij verder toe dat de voortgangsrapportage aan LNV conform deadline wordt
opgeleverd en dat zij hierover afstemt met Haute Equipe. 
Tenslotte licht mevr. Holland toe dat voor wetenschappelijk onderzoek in 2022 en 2023 geld is gereserveerd naast de
reguliere activiteiten op dit gebied. De nadere uitwerking hiervan vindt plaats; gedacht wordt aan draagvlak en
verstoring van natuur. Zodra de uitwerking concreter is wordt een voorstel per mail gedeeld met het OO. 

6. Ontwikkelingen NPZK
Dhr. Roem stelt de vraag of de partners een effect van de nieuwe coronamaatregelen merken. Dhr. Diepstraten licht 
toe dat het merkbaar is dat het lastiger is voor mensen om zich aan de maatregelen te houden. Er is weer meer
drukte bij de ingangen van het NPZK en dan met name parkeeroverlast. Het is lastig om dit in goede banen te leiden.
Mevr. Holland licht toe dat het coronatoegangsbewijs gecheckt wordt in het bezoekerscentrum. De kerstmarkt die was
gepland, gaat niet door. Er is drukte merkbaar, maar niet in de mate als eerder.

7. Verslagen
Het verslag van 8 oktober wordt zonder wijzigingen vastgesteld.
Het conceptverslag van de adviescommissie van 3 november 2021 wordt ter kennisgeving aangenomen.

8. Rondvraag en afsluiting
Dhr. Pander laat informatief een aantal luchtfoto’s van de herstelwerkzaamheden in het NPZK van de
afgelopen jaren zien en stuurt deze aan alle aanwezigen. Op 6 december neemt LNV een besluit over twee
grote projecten voor duinherstel.

Dhr. Roem sluit de vergadering onder dankzegging van eenieders inbreng. 

Het volgende OO-overleg vindt op 25 maart 2022 plaats in het bezoekerscentrum De Kennemerduinen in 
Overveen.  
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